
 
P R O T O K Ó Ł  Nr IX/11 

z  sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska  
odbytej w dniu  21 października  2011 roku w godzinach  900- 1330 

 
Obecni  radni  wg  załączonej  listy  obecności. 

Obecni  sołtysi  wg  załączonej  listy  obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Sekretarz Gminy  
p. Teresa Magier, Skarbnik Gminy p. Teresa Maksymiuk,  Dyrektor Zespołu Szkół  
Samorządowych p. Magdalena Chrzanowska,   Kierownik GOPS p. Krystyna Wetoszka,  
Kierownik Publicznej Szkoły Podstawowej w Derewicznej p. GraŜyna Izdebska,  Kierownik 
Szkoły Podstawowej w Kolembrodach p. Danuta Mróz,  Kierownik   Szkoły Podstawowej  w 
Przegalinach DuŜych p. Maria Wasyluk,  Radny Rady Powiatu p. Mirosław  Bartoś,  
Wspólnota – p. Teresa Ptak. 
 
Porządek obrad: 
1.Otwarcie  i sprawy organizacyjne  

-  stwierdzenie quorum 
      -  przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji 
      -  ustalenie porządku obrad. 
2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
    - Przewodniczącej Rady Gminy 
    - Wójta  Gminy 
    - Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 
3. Informacja o przygotowaniu szkół i przedszkola samorządowego do rozpoczęcia roku  
    szkolnego 2011/2012 
4. Raport o realizacji zadań oświatowych  w roku szkolnym 2010/2011 w gminie Komarówka  
    Podlaska 
5. Informacja o wynikach oświadczeń majątkowych przedstawiona przez: 
    - Przewodniczącego Rady Gminy 
    - Wójta Gminy 
6. Podjęcie uchwał w sprawie : 
    1/ przystąpienia do  sporządzenia  zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  
        zagospodarowania przestrzennego Gminy Komarówka Podl. pod lokalizację ropociągu  
        przesyłowego  
    2/ przystąpienia do sporządzenia  zmiany miejscowego planu zagospodarowania  
        przestrzennego  Gminy Komarówka Podl. w zakresie lokalizacji ropociągu oraz jego  
        strefy bezpieczeństwa 
    3/ określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  nauczycieli  
        prowadzących kształcenie w formie  zaocznej 
    4/ zmieniająca uchwałę w sprawie wyraŜenia  zgody na zaciągnięcie zobowiązania  
        finansowego w zakresie wydatków bieŜących przekraczających rok budŜetowy 
    5/ ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego  
        organem prowadzącym  jest Gmina Komarówka Podlaska 
    6/ zaciągnięcia kredytu  długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu  
        budŜetu Gminy na  rok 2011 
    7/  zmiany budŜetu gminy na rok 2011 
    8/ wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu pn.” Daj sobie szansę” w ramach Programu  
        Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – promocja integracji społecznej, Działanie  
        7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz udzielenia pełnomocnictwa 



     9/ / wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu pn.” Smacznie, zdrowo, kolorowo” w  
 
         ramach Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – promocja integracji  
         społecznej, Działanie 7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz  
         udzielenia pełnomocnictwa 
   10/ wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu pn.” Z muzyka przez pokolenia ” w ramach  
        Programu   Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – promocja integracji społecznej,  
        Działanie  7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz udzielenia  
        pełnomocnictwa 
7.  Interpelacje i  zapytania. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zamknięcie  obrad. 
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska  - dokonała otwarcia  sesji. Powitała 
wszystkich  przybyłych. 
a/ stwierdziła  na podstawie  listy  obecności, iŜ Rada  jest  władna  do  podejmowania  
uchwał  poniewaŜ  na  15  radnych  ustawowego  składu  w  sesji  uczestniczy  -   14 radnych 
/ nieobecny Jan Borowik – usprawiedliwiony/. 
b/ protokół z  ostatniej  sesji był wyłoŜony do wglądu,  wzorem poprzednich sesji proponuję  
przyjęcie bez odczytywania 
Poprosiła o  uwagi. 
 
Radna Joanna Krupska -  mam uwagę – Pani dyr. Przedszkola zadałam 2 pytania  odnośnie  
dodatkowego  zatrudnienia  - sprzątaczki  i - pomocy nauczyciela 
Pani dyrektor odpowiedziała mi, Ŝe nie będzie dodatkowego  zatrudnienia  a w protokole  jest  
tylko  1 zapis. 
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska  - protokół  zostanie uzupełniony  o 
pytania  radnej Krupskiej. 
 
Protokół z  ostatniej sesji został  przyjęty  w głosowaniu:  – 13 za, 1 radny wstrzymał się  od 
głosu. 
 
c/ Proponowany porządek obrad Państwo  otrzymali, Pan Wójt wystąpił z  wnioskiem o 
wprowadzenie dodatkowych   uchwał : 
1/ w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  
    zagospodarowania przestrzennego Gminy Komarówka Podl. pod lokalizację ropociągu  
    przesyłowego  
2/ / ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego  
      organem prowadzącym  jest Gmina Komarówka Podlaska 
Jednocześnie zwrócił się o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu Lubelskiemu/ Wrota Lubelszczyzny/. 
Przedstawiła  proponowany porządek obrad po  wprowadzeniu zmian.  
 
Proszę o  uwagi i inne propozycje. 
 
Radna Joanna Krupska – dlaczego poprzednia uchwała  odnośnie opłaty  za Przedszkole 
została uchylona? 
 



Sekretarz Gminy –  wiele uchwał  w tej sprawie   zostało podjętych z naruszeniem prawa i 
nadzór odgórnie  je porządkuje,  co do wysokości stawek to nasza uchwała jest dobra ale 
część postanowień  tej uchwały przejdzie do umów   rodzic – przedszkole. 
Otrzymaliśmy taki wzór z nadzoru, stawka zostaje  a tylko niektóre postanowienia przechodzą 
do umów. 
 
Porządek obrad został  przyjęty w głosowaniu: 13 za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
. 
Ad.2. Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska   - w okresie międzysesyjnym  
pełniłam dyŜury w Urzędzie Gminy , uczestniczyłam  w posiedzeniach komisji  stałych Rady 
Gminy, reprezentowałam Radę Gminy na konferencji  odnośnie gazu łupkowego  w Urzędzie 
Marszałkowskim ,  reprezentowałam równieŜ Radę Gminy na uroczystościach jakie odbywały 
się na terenie naszej gminy – głównie szkolnych, na otwarciu drogi  i przekazaniu samochodu 
straŜackiego dla OSP  Przegaliny DuŜych, otwarciu remizy OSP w Brzozowym Kącie. 
 
Wójt Gminy -   realizowana jest budowa  Orlika, nie ma zagroŜenia   co do realizacji, prace 
idą sprawnie i bez komplikacji, 
- został zakupiony i przekazany dla OSP Przegaliny DuŜe samochód straŜacki  -  
uczestniczyłem w uroczystościach z okazji   poświecenie przekazanego samochodu  oraz 
odbioru drogi  w Przegalinach DuŜych, 
- urządzone zostało pole do point bola i  juŜ jest wykorzystywane, 
- trwa rozbudowa świetlicy w Wólce Komarowskiej, wszystko idzie bardzo dobrze, prace 
nadzoruje sołtys., 
- trwają remonty dróg, będzie jeszcze dowoŜony piasek, 
- trwają teŜ remonty dróg asfaltem, 
- odbył się przetarg na odcinek 200m  drogi w Przegalinach Małych – wygrał PDM 
Międzyrzec  Podl., 
- odbył się teŜ przetarg na remonty świetlic wiejskich – wygrała firma Dachpol. 
- odbył się równieŜ przetarg na kruszywo – wygrała firma Górnego, 
- realizowany jest projekt – Wrota Lubelszczyzny  ale na razie kazano nam wstrzymać się   z  
uchwałą w tym temacie gdyŜ trwają  jeszcze  ustalenia, 
- otrzymaliśmy dotacje na wodociąg, 
- odbył się przetarg na Księgarnię  - wygrała p. Doluk, 
- podpisałem umowę  z  firmą  na przygotowanie dokumentów – zmiany studium i planu  
zagospodarowania  odnośnie  ropociągu – koszty pokrywa firma. 
Jeśli dojdzie do budowy to jest to dla nas duŜa szansa  ale w dzisiejszej sesji będzie 
uczestniczył Dyrektor  zajmującej się  tym  firmy  i wszystko Państwu  wyjaśni. 
- przygotowana została dokumentacja na adaptację pomieszczeń na strychu w remizie OSP 
Komarówka Podl. 
Po za tym  brałem udział w pracach Komisji  oraz  na bieŜąco  przyjmowałem interesantów. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu  radny Tomasz Weremczuk 
w czasie  od ostatniej sesji  Komisja nasza   spotykała się 1 raz -  opiniowaliśmy  zmiany 
budŜetu gminy  przygotowane na dzisiejszą sesję, dyskutowaliśmy na temat zakupu działki od 
p. Olszewskiej z przeznaczeniem na parking  oraz byliśmy na placu budowy Orlika. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka -  nasza Komisja  spotkała się 1 raz 
- zapoznaliśmy się z Informacją o  realizacji  zadań oświatowych w Gminie Komarówka 
Podl.,   oraz arkuszem organizacji zespołu szkół, omawialiśmy kwestię administrowania 
budynkiem Domu Kultury . 



 
Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej p. Jan  Abramczuk -  Komisja  nasza   spotkała się  
2 razy: 
1/  zapoznaliśmy się z funkcjonowaniem oczyszczalni ścieków  - wyjazd w teren 
 -  nie stwierdziliśmy tam nieprawidłowości mamy pewne zastrzeŜenia ale powiem o tym   
    później, 
-  kontrola działalności GCK -  zmiana lokum – prace oceniliśmy za dobrą. 
 
Ad.3.  Pani Magdalena Chrzanowska – dyrektor Zespołu Szkół  Samorządowych  
- przedstawiła przygotowanie szkół   do rozpoczęcia roku szkolnego 2011/2012, 
poinformowała o ilości oddziałów w poszczególnych szkołach, zatrudnieniu nauczycieli,  
psychologa, logopedy,  o naborze do Liceum Uzupełniającego – 25 osób. 
Remontach wykonanych w czasie wakacji – dach, wymian  i uzupełnienie  szyb we 
wszystkich szkołach, awaria pompy w hali sportowej,  wymiana komputerów. 
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska   -  zapytała, czy Panie dyrektorki z 
Małych Szkół  chcą zabrać głos   
-  Panie nie  wyraziły  chęci. 
 
Ad.4. Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska   -  radni otrzymali  Informacje 
o  stanie realizacji zadań oświatowych, uwaŜam, Ŝe kaŜdy się zapoznał  więc ograniczymy się 
do pytań i uwag. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka – opinia naszej Komisji   jest  
pozytywna. 
 
Radna Joanna Krupska – sprawa Przedszkola -  czy będzie  zatrudniona pomoc dodatkowa 
oraz nauczyciel? 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka -  stan zatrudnienia w Przedszkolu 
nie zmienił się. 
 
Radna Joanna  Krupska – ile oddziałów jest w przedszkolu? 
 
Pan Wiesław Ilczuk – przedmiotem  debaty jest informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych  za miniony rok szkolny. 
W minionym roku szkolnym do przedszkola uczęszczało  - na początki 74 dzieci a  na 
 końcu 66  ze względu na zmianę miejsca zamieszkania lub rezygnację. 
Rok bieŜący:  3 latki – 14, 4 latki – 29 i 5 latki – 23 – taki  stan został zgłoszony do SIO. 
W roku bieŜącym mamy w przedszkolu 4 oddziały. 
 
Radna Joanna Krupska – po ile dzieci  liczy grupa? 
 
Pan Wiesław Ilczuk – przeciętnie to 16 i trochę. 
 
Radna Joanna Krupska – dlaczego mamy 4 grupy? 
 
Pan Wiesław ILczuk – został obniŜony wiek szkolny i od września 2012  roku  dzieci juŜ w 
wieku 6 lat pójdą do kl. I, więc naleŜy ich do tego przygotować. 
 



Radna Joanna Krupska – ile jako gmina dokładamy do przedszkola? 
 
Pan Wiesław Ilczuk – prowadzenie przedszkola jest naszym zadaniem własnym i 
pokrywamy całość kosztu  utrzymania przedszkola. 
 
Radna Joanna Krupska -  jeŜeli pokrywamy całość kosztów  - to ile to wynosi ?. 
Ile mamy zadłuŜenia  jako Gmina? 
 
Pan Wiesław Ilczuk -   strona 2 Informacji . 
 
Radna Joanna Krupska – przygotuję pytania na piśmie i złoŜę je na ręce Pani 
Przewodniczącej i oczekuję  pisemnej odpowiedzi. 
 

Informacja  o realizacji zadań oświatowych  w roku szkolnym 2010/2011 w gminie 
Komarówka  Podlaska  została przyjęta w głosowaniu:  - 13 za, 1 radny wstrzymał się od 
głosu. 
 
Ad.5. Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska   - przedstawiła informację 
Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego o nieprawidłowościach stwierdzonych w analizach 
oświadczeń majątkowych osób obowiązanych   do ich złoŜenia, oraz wyniki analizy 
oświadczeń majątkowych radnych. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła wyniki analizy oświadczeń majątkowych  pracowników 
zobowiązanych do ich złoŜenia. 
 
Ad.6. 1/  Przewodnicząca  Rady  Gminy p . Marta Grabińska   - powitała przybyłego 
dyrektora  firmy SARMATIA – p.  Siergieja Skrypka. 
 
Wójt Gminy  – studium i plan zagospodarowania to są integralne  części , przekazałem do 
obejrzenia mapkę – trasę przebiegu ropociągu. 
Sprawą zajmuje się  firma SARMATIA – jest Pan Dyrektor i  powie nam kilka słów  o  tej 
firmie. 
 
Pan Siergiej Skrypka -  jest to  przedsiębiorstwo  międzynarodowe  ,  zechcemy zbadać 
moŜliwość budowy  tego ropociągu. 
Baza transportowa jest z Ukrainy. 
Projekt jest istotny ze względu na bezpieczeństwo oraz pozwoli na stworzenie alternatywnej 
drogi transportu ropy. 
Spółka  zrobi wszystko by ta inwestycja nikomu  nie przeszkadzała  a była korzystną. 
Budowa -  październik 2014  do grudnia 2015 roku. 
Wszyscy właściciele działek otrzymają  rekompensatę za szkody, będą podpisane umowy 
dzierŜawy  lub słuŜebność. Gmina otrzyma podatek w wysokości 2% tj. 80 tys. zł. w skali 
roku za 1 km. 
Liczymy na Państwa pomoc i wsparcie   oraz  prosimy o podjęcie stosownych uchwał  z tym 
związanych. 
 
Radny Bogdan Wetoszka -  czy odbyły się konsultacje społeczne jeśli chodzi o przebieg ? 
 
Pan Siergiej Skrypka – jesteśmy  przed, będziemy rozmawiali ze wszystkimi właścicielami 
działek. 



 
Pan Józef Wiszniewski –  sytuacja polityczna? 
 
Pan Siergiej Skrypka – jest to upolityczniony projekt ale mamy nadzieję, ze wszystko 
będzie  dobrze. 
 
Pan Grzegorz Grzesiakowski – odszkodowania – czy będą jednorazowe? 
 
Pan Siergiej  Skrypka – będą uzgodnienia w tym temacie. 
 
Sekretarz Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do  sporządzenia  
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Komarówka Podl. pod lokalizację ropociągu  przesyłowego  
 
Przewodniczący  Komisji BudŜetowej – p. Tomasz Weremczuk -  opinia naszej Komisji 
jest pozytywna. 
 

Uchwała  w sprawie  przystąpienia do  sporządzenia  zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Gminy Komarówka 
Podl. pod lokalizację ropociągu  przesyłowego   została podjęta  jednomyślnie – 14  za 
i  stanowi  załącznik do protokołu. 
 
6 2/. Przewodnicząca  Rady Gminy p. Marta Grabińska – §  2 tej uchwały tyczy  
prywatnej działki  i  prosiłabym  Pana Wójta  o wyjaśnienie. 
 
Wójt Gminy  – chodzi o działkę  nr 112    naleŜąca do  p. Patkowskich , którzy chcą się tam 
budować. Działka ta leŜy w kwadracie gdzie biegnie  ropociąg i  ujęcie jej  uzgodniłem z 
Panem Dyrektorem   - wyraził zgodę . Jako Gmina nie poniesiemy z tego tytułu Ŝadnych 
kosztów. 
Są inne podania odnośnie zmiany planu ale  nie znajdują się one w granicy ropociągu i 
wprowadzenie ich sporo by nas kosztowało. 
 
Sekretarz Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w sprawie    przystąpienia do sporządzenia  
zmiany miejscowego planu zagospodarowania   przestrzennego  Gminy Komarówka Podl.  
w zakresie lokalizacji ropociągu oraz jego   strefy bezpieczeństwa 
 
Przewodniczący  Komisji BudŜetowej – p. Tomasz Weremczuk -  opinia naszej Komisji 
jest pozytywna. 
 
 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia  zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania   przestrzennego  Gminy Komarówka Podl. w zakresie lokalizacji 
ropociągu oraz jego   strefy bezpieczeństwa została podjęta jednomyślnie  - 14 za  i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
6 3/. Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  nauczycieli   prowadzących kształcenie w formie  
zaocznej 
 
Przewodniczący  Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka  - opinia naszej Komisji  jest 
pozytywna. 



 
 Uchwała w sprawie  określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć  nauczycieli   prowadzących kształcenie w formie  zaocznej została podjęta w 
głosowaniu: 13za , 1 radny wstrzymał się od głosu / obecnych 14/  i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
6. 4/. Skarbnik Gminy – zmiana dotyczy uchwały podjętej w czerwcu  br.,   chodzi o kwotę 
135 500 zł., przeznaczoną na remonty świetlic w Brzezinach, Wólce Komarowskiej i 
śulikach  obecnie  jesteśmy juŜ po przetargu , został wyłoniony wykonawca   za kwotę 
175 735 zł.  zachodzi więc  potrzeba  podjęcia uchwały zmieniającej. 
Remonty świetlic  zostały juŜ rozpoczęte i częściowa zapłata byłaby  w roku bieŜącym  a 
ostateczne rozliczenie w roku przyszłym. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie 
wyraŜenia  zgody na zaciągnięcie zobowiązania   finansowego w zakresie wydatków 
bieŜących przekraczających rok budŜetowy 
 
Przewodniczący  Komisji BudŜetowej p. Tomasz Weremczuk – opinia naszej Komisji jest 
pozytywna. 
 
 Uchwała zmieniająca   uchwałę w sprawie wyraŜenia  zgody na zaciągnięcie 
zobowiązania   finansowego w zakresie wydatków bieŜących przekraczających rok 
budŜetowy  została  podjęta w głosowaniu: 13 za, 1 radny wstrzymał się od głosu i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
6. 5/. Sekretarz Gminy- jak juŜ wyjaśniałam wcześniej chodzi o ujednolicenie brzmienia 
uchwał. 
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkole publiczne, dla którego   organem prowadzącym  jest Gmina Komarówka 
Podlaska 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka -  uchwała ta nie wprowadza 
zmian,  niektóre nasze postanowienia przejdą do umów  z rodzicami więc  naleŜy uznać , Ŝe 
opinia do poprzedniej uchwały tyczy tej uchwały i jest pozytywna. 
 
Radna Joanna Krupska – czy Komisja brała pod uwagę budŜet Przedszkola czy całej 
Gminy.?. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka – potrzebę dziecka i rodzin,  a 
finanse naleŜą  do Komisji BudŜetowej. 
 
Radna Joanna Krupska – niektórzy radni  tak się troszczą , twierdzą, Ŝe grozi nam zarząd 
komisaryczny  a nie biorą pod uwagę budŜetu gminy? 
 
Radny Sławomir Ilczuk – uchwała ta nie powoduje zmiany w budŜecie Przedszkola. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka – dochody i wydatki gminy w 
stosunku do Przedszkola  nie zmieniają się, ta uchwała nie wprowadza zmian finansowych. 
 
Radna Joanna Krupska – niektóre samorządy ustaliły odpłatność  2,50 - 3,50 zł. 



 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka-  ze względu na wysokość tych 
stawek  mieliśmy zamieszanie z tymi uchwałami  a teraz zobaczymy  jak to będzie. 
 
Wójt Gminy –  chciałbym  wspólnie z Panią Skarbnik  odnieść się do sprawy  zarządu 
komisarycznego  - na razie nam to nie grozi, jeŜeli ktoś tak rozpowiada to czyni źle,  niech 
przyjdzie do pani Skarbnik i zapozna się  z sytuacją finansową gminy. 
Wydatki na Przedszkole – chcemy zachować je na obecnym poziomie, opłaty nie stanowią 
głównego źródła  utrzymania Przedszkola. 
Wszyscy podkreślają, Ŝe edukacja przedszkolna daje efekty i myślę, Ŝe  warto to robić. 
Gdybyśmy dali np. 6 zł. za 1  godzinę  to uwaŜam, Ŝe na podstawę programową  chodziłoby 
duŜo dzieci a potem zostawałyby tylko 5 latki . 
 
Radna Joanna Krupska – nie chodzi  mi o dzieci tylko etaty, te dodatkowe – naciągane , 
sztuczne  etaty. 
 
Wójt Gminy – Pani Urszula wykaŜe ilość dzieci w Przedszkolu. 
 
Radna Joanna Krupska – Pani Ula  bardzo chwaliła się  na posiedzeniu Komisji  
Przedszkolem, a co mogą Małe szkoły – ile one dostają  dotacji.  Panie Dyrektorki były 
dzisiaj  na sesji ale nic  nie  mówiły. 
 
Wójt Gminy – Małe szkoły otrzymują dotacje w takiej wysokości  jaka im przysługuje. 
 
Radna Joanna Krupska –  podkreśla się osiągnięcia   ale mając duŜo  środków to moŜna coś 
zrobić  a mając mało  to moŜliwości są ograniczone. 
 
 Uchwała w sprawie  ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole 
publiczne, dla którego   organem prowadzącym  jest Gmina Komarówka Podlaska 
została podjęta w głosowaniu: 13 za 1 radny wstrzymał się od głosu / obecnych 14/ i  
stanowi załącznik do protokołu. 
 
6. 6/. Wójt Gminy - wczoraj byliśmy z komisją BudŜetową na placu budowy Orlika i tam 
zdecydowaliśmy  o potrzebie zrobienia bieŜni -  połoŜyć obrzeŜa i ubić piach  ale moŜemy to 
wykonać poprzez zwiększenie kredytu. Liczyliśmy sami koszty i określili śmy koszt  
na 40 tys. zł. 
 
Skarbnik Gminy – czy ta bieŜnia to będzie inwestycja? 
 
Wójt Gminy -  tak, dodamy te środki do kosztu Orlika. 
 
Radny Andrzej Kowalczuk – uwaŜam, Ŝe naleŜy  wykonać  to teraz,  bo gdy nie zrobimy 
tego teraz to juŜ tak pozostanie. 
 
Radny Sławomir Ilczuk – bieŜnia jest potrzebna , nasze dziewczęta po raz kolejny zajęły  
I miejsce w województwie  i z racji szkolenia  jest to jak najbardziej zasadne. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowej p. Tomasz Weremczuk - uwaŜamy, Ŝe jest to 
zasadne i jesteśmy za. 
 



Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu  
długoterminowego na sfinansowanie planowanego deficytu   budŜetu Gminy na  rok 2011 
 
 Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu  długoterminowego na sfinansowanie 
planowanego deficytu   budŜetu Gminy na  rok 2011  została podjęta w głosowaniu: 
13za, 1 radny wstrzymał się od głosu / obecnych 14/  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
6. 7/.  Skarbnik Gminy -  propozycje zmiany  budŜetu gminy na 2011 rok  Państwo radni 
otrzymali – uwaŜam, Ŝe się zapoznali  -   przedstawiła  i omówiła  kolejne pozycje. 
 
Pan Józef Wiszniewski – deficyt  rośnie, ale inwestycje  są robione. 
Ludzie pytają mnie, czy to prawda, ze gmina bankrutuje ale odpowiadam, Ŝe uczestniczę 
sesjach  i tego nie widać. Pewne trudności są , są problemy , wiele rzeczy jest niewiadomych. 
Oszczędności – lampy świecą się nadal jak świeciły a miały być wyłączone – trzeba jak 
najszybciej  rozpocząć oszczędzanie. 
 
Pan Tadeusz Radczuk – podziękowania Panu Wójtowi  za spełnienie mojej prośby odnośnie 
poboczy dróg. 
 
Radna Renata Łukaszuk –dlaczego została zwiększona dotacja na kl.O. 
 
Skarbnik Gminy -  mamy więcej dzieci. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowej p. Tomasz Weremczuk – opinia Komisji jest 
pozytywna. 
 
Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2011 
rok. 
 
 Uchwała w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2011 rok została podjęta w 
głosowaniu : 13 za, 1 radny wstrzymał się od głosu / obecnych 14/ i  stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
6. 8/.  Kierownik GOPS p. Krystyna Wetoszka –  przygotowaliśmy  wnioski odnośnie 
przystąpienia do projektu „ Daj sobie szansę” oraz  „Smacznie, zdrowo, kolorowo”  w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – Promocja integracji społecznej, 
działanie 7.3 Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji. 
Wnioski te  przeszły juŜ ocenę formalną i poszły od ocenę merytoryczną. 
Projekt „Daj sobie szansę” -  dla osób niepełnosprawnych, 
zaś „ Smacznie ,Zdrowo, kolorowo „– jest to projekt integracyjny. 
 
Radna Joanna Krupska – projekt „daj sobie szansę „– na co będą przeznaczone te 
pieniądze? 
 
Pani Krystyna Wetoszka-  projekt w 100%  jest   pokrywany  ze środków unijnych. 
Obejmuje: - rehabilitację osób niepełnosprawnych,  wyjazdy na basen, rehabilitację poprzez  
jazdę konną  itp. 
JeŜeli ktoś chciałby bliŜej się zapoznać to mogę  projekt  udostępnić. 
 
Radny Sławomir Ilczuk -  nabór  do projektu „Smacznie, zdrowo, kolorowo” ? 



 
Pani Krystyna Wetoszka -  jest to propozycja dla wszystkich chętnych, zajęcia w soboty, 
wymagana jest grupa minimum – 12 osób. 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie  wyraŜenia  woli przystąpienia 
do projektu pn.” Daj sobie szansę” w ramach Programu    Operacyjnego Kapitał Ludzki 
Priorytet VII – promocja integracji społecznej, Działanie   7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz 
aktywnej integracji oraz udzielenia pełnomocnictwa 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty p. Bogdan Wetoszka -   nasza Komisja  wprawdzie 
uchwał tych nie opiniowała  ale  korzyścią   jest aktywizacja społeczna,  projekt nie obciąŜa  
naszego budŜetu, dlatego teŜ proponuję podjęcie tych uchwał. 
 
 Uchwała w sprawie  wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu pn.” Daj sobie 
szansę” w ramach Programu    Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – promocja 
integracji społecznej, Działanie   7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji 
oraz udzielenia pełnomocnictwa  została podjęta  w głosowaniu: 13 za 1 radny 
wstrzymał się od głosu  i stanowi  załącznik do  protokołu. 
 
6. 9/.  Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały  w sprawie  wyraŜenia  woli 
przystąpienia do projektu pn.” Smacznie, zdrowo, kolorowo” w   ramach Programu  
Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – promocja integracji   społecznej, Działanie 7.3  
Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz   udzielenia pełnomocnictwa 
   
Pani Krystyna Wetoszka-  jest to  projekt  integracyjny ,  działania cykliczne – 
przygotowanie szkoleń i kursów -  udział wszystkich do 65 roku Ŝycia. 
 
 Uchwała  w sprawie wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu pn.” Smacznie, 
zdrowo, kolorowo” w   ramach Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – 
promocja integracji   społecznej, Działanie 7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej 
integracji oraz   udzielenia pełnomocnictwa  została podjęta jednomyślnie – 14 za   
i  stanowi  załącznik do protokołu. 
 
6. 10/.  Sekretarz Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w  sprawie  wyraŜenia  woli 
przystąpienia do projektu pn.” Z muzyką przez pokolenia ” w ramach  Programu   
Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – promocja integracji społecznej,  
Działanie  7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz udzielenia       
pełnomocnictwa 
Jest to projekt GCK ,  skorzystają z  niego  mieszkańcy   w wieku 16-64  lat. 
 
 Uchwała  w sprawie  wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu pn.” Z muzyką 
przez pokolenia ” w ramach  Programu   Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet VII – 
promocja integracji społecznej, Działanie  7.3  Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej 
integracji oraz udzielenia  pełnomocnictwa   została podjęta w głosowaniu: 13 za, 1 
radny wstrzymał się od głosu   i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.7. Pan Stanisław  Orłowski –   budowaliśmy nasz budynek głównie w czynie 
społecznym , wykonane zostały prace  ziemne, dekarskie, stolarskie, murarz  pracował 12 dni, 
zostało nam jeszcze połoŜyć rynnę i podsufitkę,  i prośba – jeŜeli firma rozpocznie  prace    by 
zarobiła to od  nas, gdyŜ  trzeba zrobić tam wylewki  a pogoda jest sprzyjająca. 
Podziękowania Panu Wójtowi za Ŝyczliwość. 



 
Pan Stanisław  Golanko- podziękował  za remont figury św. Floriana oraz  wykonanie 
ogrodzenia. Poprosił o wyjaśnienie zapłaty za remont oraz o 2 składy piasku na drogę za  
p. Cymkiem. 
 
Pan Tadeusz Radczuk – chciałbym zwrócić uwagę na  rolników orzących pola, którzy  orząc  
wyciągają ziemię na drogi -  nie zachowują pasa drogowego. 
 
Radny p. Jan Abramczuk -  przyłączam się do podziękowań   i dziękuję za  remont naszej 
drogi tzw. Lenia, miały tam być załoŜone sączki – odwodnienie – czy będzie to zrobione? 
Na ostatnim zebraniu wiejskim w sprawie funduszu sołeckiego rozmawialiśmy na temat 
przepustu obok p. Kiryczuka ale ze względu na   porę roku – czy warto to ruszać?-  decyzję 
pozostawiam Panu Wójtowi. 
Sprawa oczyszczalni -  byliśmy tam na miejscu , zauwaŜyliśmy  agregat prądotwórczy  
wymagający remontu -  moŜe drogi ten remont  ale  przy awarii prądu agregat będzie 
przydatny. 
Druga sprawa to  pompa , potrzebna w razie deszczu, straŜ nie zawsze moŜe poŜyczyć, 
dotychczas była od nich poŜyczana. 
Do naszej oczyszczalni dostaje się bardzo wiele wód opadowych – załamane studzienki itp. 
- trzeba zastanowić się nad tym tematem. 
Gospodarstwo komunalne -  nadal cisza w tej sprawie a uwaŜam,  Ŝe duŜo by ono pomogło, 
rozwiązałoby wiele spraw. 
Radziłbym rozwaŜyć ten temat i w miarę moŜliwość go realizować. 
 
Pan Krzysztof Stańko – podziękowania  i to wielki   od Przegalin DuŜych za  drogę i wóz 
straŜacki. 
Prośba o tłuczeń na wywieziony piach, gdyŜ sam ten piach to się rozjeździ. 
 
Pan Andrzej Oniszczuk – podziękowania za remont drogi i prośba o  podcięcie drzew i 
krzaków przydroŜnych. 
Trwa remont śarnicy – czy gmina  go finansuje? 
 
Pan Andrzej Kowalczyk – dołączam się  do podziękowań  za remont figury św. Floriana. 
Czy Kanał Wieprz-Krzna będzie robiony dalej?  Rzeka Rudka jest   czyszczona  no i 
pozostała nam melioracja? 
 
Pan Józef Wiszniewski – rozumiem , Ŝe sołtysi są wdzięczni Panu Wójtowi  i Radzie Gminy, 
doceniają  pracę. 
Byłem  na uroczystości   w  Przegalinach DuŜych  ale zainteresowanie lokalnej  społeczności 
było słabe.  Kiedyś ludzie potrafili się cieszyć a  dzisiaj jest inaczej.  Brak teŜ było 
zainteresowania wyborami – niska frekwencja. 
W naszym społeczeństwie  dzieje się źle, brak jest  Ŝyczliwości.  Trzeba coś robić gdyŜ 
idziemy w złym kierunku. 
 
Pan Grzegorz Grzesiakowski – podziękował za zielone światło dla Koła Historycznego – za  
udostępnienie pomieszczenia. 
 
Wójt Gminy – jest mi bardzo miło, to cieszy i mobilizuje do dalszej pracy. 
Usłyszałem, Ŝe to wszystko naleŜy do zadań  Wójta ale od obowiązków  nie uciekam. 
Wszystko co zrobiliśmy zostanie u nas i będzie słuŜyło pokoleniom. 



Odnośnie  rozpoczęcia remontów świetlic od Wólki Komarowskiej – przekaŜę wykonawcy. 
Remont figury św. Florian – koszt 16 tys. zł. , ogrodzenie 4  tys. zł. , 
Sączki na drodze w Brzozowym Kącie  - z funduszu  tego roku,  
Przepust – moŜe w roku przyszłym, gdyŜ trzeba tam rozkopać i zobaczyć. 
Co do oczyszczalni to znam wszystkie  poruszone sprawy, ale w grę wchodzą koszty. 
Studnie się zapadają gdyŜ SA usytuowane w terenie bagnistym. 
W przyszłorocznym budŜecie  nie ma środków na ten cel. 
Krzaki na drodze do Wisek -  moŜe wspólnymi siłami usuniemy. 
2 kamazy  piasku do śelizny dam  i jak będzie robiona droga w Przegalinach Małych to tam 
za mostem  w śeliźnie    teŜ coś zrobimy. 
Kanał Wieprz-Krzna będzie robiony cały  i uwaŜam, ze jest to przyczyna by myśleć o naszej 
melioracji. Rudka jest oczyszczona,  Kanał Wieprz-Krzna jest robiony, Białka będzie robiona 
i musimy wspólnie zastanowić się   i ruszyć  ten temat. 
Wszystkim podziękował za  usłyszane   podziękowania. 
Od 1 listopada br.  rusza u nas  rehabilitacja. 
Odnośnie wypowiedzi sołtysa  p. Wiszniewskiego otóŜ zawsze zaleŜy mi na  tym by to jakoś 
wyglądało – i te nasze rodziny,  i by  była  Ŝyczliwość itp. 
Na uroczystościach w Przegalinach DuŜych było  ok. 5 osób   nie związanych z uroczystością  
- mieszkańców Przegalin. 
Ile osób  głosowało u nas na Palikota?. 
UwaŜam, Ŝe jest to zadanie  dla nas wszystkich. 
 
Ad.9. Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska - po wyczerpaniu porządku obrad  
dokonała zamknięcia  obrad sesji. 
Podziękowała  wszystkim za udział. 
 Na tym protokół  zakończono i podpisano. 
 
 Protokolant     Przewodnicząca Rady  Gminy 
 
        Wiesława Troć                       Marta  Grabińska 
 
 
 Protokół  sporządzono dnia  4 listopada  2011 roku 
 Przekazano Sekretarzowi Gminy dnia  4 listopada 2011r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



WYKAZ  UCHWAŁ  
RADY GMINY  KOMARÓWKA PODLASKA 

podjętych na sesji  w  dniu  21 października  2011 roku 
 
Uchwała Nr IX/54/2011  w sprawie przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków  zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Komarówka Podl. pod lokalizację ropociągu  przesyłowego    
 
Uchwała Nr IX/55/2011  w sprawie  przystąpienia do sporządzenia  zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania   przestrzennego  Gminy Komarówka 
Podl. w zakresie lokalizacji ropociągu oraz jego   strefy bezpieczeństwa 
 
Uchwała Nr IX/56/2011 w sprawie  określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć  nauczycieli   prowadzących kształcenie w formie  
zaocznej  
 
Uchwała Nr IX/57/2011  zmieniająca   uchwałę w sprawie wyraŜenia  zgody na 
zaciągnięcie zobowiązania   finansowego w zakresie wydatków bieŜących 
przekraczających rok budŜetowy   
 
Uchwała Nr IX/58/2011 w sprawie  ustalenia opłat za świadczenia udzielane 
przez przedszkole publiczne, dla którego   organem prowadzącym  jest Gmina 
Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr IX/59/2011  w sprawie zaciągnięcia kredytu  długoterminowego na 
sfinansowanie planowanego deficytu   budŜetu Gminy na  rok 2011   
 
Uchwała Nr IX/60/2011 w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2011 
 
Uchwała Nr IX/61/2011 w sprawie  wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu 
pn.” Daj sobie szansę” w ramach Programu    Operacyjnego Kapitał Ludzki 
Priorytet VII – promocja integracji społecznej, Działanie   7.3  Inicjatywy 
lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz udzielenia pełnomocnictwa   
 
Uchwała Nr IX/62/2011 w sprawie wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu 
pn.” Smacznie, zdrowo, kolorowo” w   ramach Programu  Operacyjnego Kapitał 
Ludzki Priorytet VII – promocja integracji   społecznej, Działanie 7.3  
Inicjatywy lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz   udzielenia 
pełnomocnictwa   
 
Uchwała Nr IX/63/2011  w sprawie  wyraŜenia  woli przystąpienia do projektu 
pn.” Z muzyką przez pokolenia ” w ramach  Programu   Operacyjnego Kapitał 
Ludzki Priorytet VII – promocja integracji społecznej, Działanie  7.3  Inicjatywy 
lokalne na rzecz aktywnej integracji oraz udzielenia  pełnomocnictwa   


